

THE TRUTH ABOUT HELL တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလၢရၢ် (ပျူအကီၢ်)

ခဲကနီၣ် ပကဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလၢရၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပျူအကီၢ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဃုသ့ၣ်ညါတၢ်လံ သးသမူအဂ့ၢ်န့ၣ် ဝံၤလံအဃိ, ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ဂ့ၢ်လၢအမ့ၢ် လၢရၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဘျီတၢ်ဘၣ်အါတက့ၢ် န့ၣ်ဝဲလၢ, တၢ်လၢသးသမူ (Soul) န့ၣ်ဟးဂီၤတန့ၢ်အဃိ, ပုၤအာတကမ့ၢ်သံန့ၣ်အဝဲအသးသမူ (Soul) န့ၣ် ဘၣ်ထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ်တဘိယုၢ်ဃီဒီး, တၢ်လီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကီၢ် လီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်တ့တမံၤလီၤန့ၣ် န့ၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

တၢ်ဘျီတၢ်ဘၣ်အါတက့ၢ်န့ၣ်ဝဲလၢ, တၢ်လၢသးသမူ (Soul) န့ၣ်ဟးဂီၤတန့ၢ်အဃိ, ပုၤအာတကမ့ၢ်သံန့ၣ်အဝဲအသးသမူ (Soul) န့ၣ် ဘၣ်ထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ်တဘိယုၢ်ဃီဒီး, တၢ်လီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကီၢ်လီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်တ့တမံၤလီၤန့ၣ်န့ၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်လၢမ့ၢ်ကီၤလံၢ်စ့ၢ်ကီး မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤဟတၢ်ပုၤအခိၣ်တကဒီး, တၢ်လၢလၢရၢ်န့ၣ်မၤသးဒ်သိးအတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယွၤအဖိအလံၤတဖၣ်စ့ၢ်ကီး, ဘၣ်ဃးဒီးလၢရၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကွဲးဝဲဒီးရၤလီၤဝဲဆူပုၤဖးလံာ်သ့ၣ်တဖၣ်အခိၣ်ဒီး, ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးပုၤအကလၢသ့ၣ်တဖၣ်လဲၤဘၣ်ဆူလၢရၢ်အကီၢ်ဒီးဟဲက့ၤအုၣ်အသးအဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂီၤမူအိၣ်ဝဲတခါဒီးပုၤကိးအမံၤလၢ “မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အဝဲတြီဒီးပျူအကီၢ်မ့ၢ်လၢတဖၣ်အဂ့ၢ်” န့ၣ် အမံၤဟူသၣ်ဖျါဒိၣ်မးလီၤ. ဖဲတယုၢ်တမီၢ်အခါတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်တက, ရၤလီၤတၢ်အကလုာ်ဘၣ်ဃးဒီး “တၢ်ကလုာ်သီၣ်ထီၣ်လၢပျူပုၤ” အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဒၣ်စံးစ့ၢ်ကီးဝဲ “သုမ့ၢ်တန့ၢ်ဘၣ်ဒီးမၤသံလီၤသးသးဒီးလဲၤကွၢ်” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးခါ. ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါန့ၣ် သိၣ်လိပုၤဒ်န့ၣ်အသိးစ့ၢ်ကီးခါ.

တချးပလဲၤဆူ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်, ပကကွၢ်တၢ်မၤအသးလၢ, တၢ်စံၣ်ညီၣ်ကွီၢ်အလီၢ်, တခါအံၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဘျီတက ဃုာ်ပုၤအထူအလွဲအခါ ပုၤခံၤထံၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီး, ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ကအုၣ်အသးအကီၢ် ဟဲဆုၣ်နီၤလၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ကွီၢ်အလီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတကစံးဝဲဒၣ် “ပုၤအဝဲအံၤကြားဒီးတၢ်သံလီၤ” န့ၣ်လီၤ. ပုၤအဂၤတကစံးဝဲ “တၢ်ကမၤသံအိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်အကြားအဘၣ်လၢအကီၢ်ဘၣ်. အဝဲဃုာ်ဒၣ်ပုၤအတၢ်လီၤ. တမၤသံတၢ်ဘၣ်” န့ၣ်လီၤ. ပုၤအခိၣ်ထံးတကစံးကတိၤက့ၤဝဲ, “တမ့ၢ်ဘၣ်, ပမ့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အဆူၣ်ကတၢ်မး, တၢ်ဘျီအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ကပလီၢ်အသးလီၤ” န့ၣ်လီၤ. ပုၤအဂၤတဖၣ်စံးဝဲ “တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ကြားစ့ၢ်ကီးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်န့ၣ် တဘၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်လၢအအါကဲၣ်ဆိးဘၣ်” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤကညီတဖၣ်အိၣ်လၢတၢ်တလၢတပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်နီၢ်ဟံၢ်တၢ်လီၤ.

] ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ် ကစၢ်ယွၤကစံၣ်ညီၣ်တၢ်ဒဲးလဲၣ်.

] ကစၢ်ယွၤကစံၣ်ညီၣ်တၢ်ဒဲးဘးအိၣ်အသိးန့ၣ်တမ့ၢ်ဘဉ်ဧါ.

] ကစၢ်ယွၤကစံၣ်ညီၣ်လၢအကြးန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဧါ.

ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢအကြးန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်ဆၢၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၈၉:၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“နလီၢ်ပစိာ်အိၣ်ဝဲဆိးဝဲလၢတၢ်တီၢ်လီၤ, ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်အပူၤလီၤ. တၢ်ဘျူးတၢ်ဖှိၣ်ဒီး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်လဲၤလၢနမဲၣ်ညါလီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်န့ၣ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢအကြးန့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဒဲးလဲၣ်. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ပဝဲပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အာၣ်လီၤအသးလၢ ပမ့ၢ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပကမၤန့ၣ်တၢ်ဒဲးဘးအဘျူးအဖှိၣ်လၢ အမ့ၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢ အကြးဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ပကဆိကမိၣ်တၢ်တမံၤလီၤ.

ပုၤကညီတဂၤလၢတနံၤအတီၢ်ပူၤန့ၣ် အတၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဝဲ (၂၄)နံၣ်ရံၣ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါလီၤ.

] တၢ်မံအဆၢကတီၢ် (၈) နံၣ်ရံၣ်

] တၢ်မၤအဆၢကတီၢ် (၈) နံၣ်ရံၣ်

] လုာ်ထံအိၣ်မ့ၢ်ဒီးတၢ်အဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အဆၢကတီၢ် (၂) နံၣ်ရံၣ် အိၣ်တ့ၢ် (၆)နံၣ်ရံၣ်န့ၣ်, ပကအိၣ်ကွၢ်ဆၢတၢ်လၢ, ပကမၤတၢ်ဒဲးဘးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတနံၤအကီၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ် ၁/၄ န့ၣ်လီၤ. ပကအိၣ်ကွၢ်ဆၢတၢ်လၢ ပုၤတဂၤအသးမ့ၢ်အိၣ် (၈၀)နံၣ်ရံၣ်န့ၣ်, ပမ့ၢ်ဒွးကွၢ်ဒီးကမၤတၢ်ဒဲးဘးအနံၣ် (၂၀)ဃဉ်ဃဉ်န့ၣ်လီၤ. (၈၀နံၣ် ၁/၄ = ၂၀နံၣ်)

မၤတၢ်ဒဲးဘးအနံၣ် (၂၀) အကီၢ်န့ၣ် ကကြးဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဒဲးလဲၣ်.

ပတၢ်ဆိကမိၣ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ, တၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်န့ၣ်ကအိၣ်ဘဉ်ဝဲလၢလရၢ်အပူၤအနံၣ်တဖၣ်အနံၣ်တကးဘဉ်, ကမ့ၢ်တၢ်အထူအယိာ်စ့ၢ်ကိးဧါန့ၣ်လီၤ.

ပတၢ်ဆိကမိၣ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ, တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢအကြးစ့ၢ်ကိးဧါ.

လံာ်စီဆ့အတၢ်ကွဲးဘဉ်ဃးဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဒဲးန့ၣ်အသိးဘဉ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်ရီမုၢ် ၆:၂၃** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, တၢ်ဒဲးဘးအဘျူးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ. မ့မ့ၢ်ယွၤအတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မူအထူအယိာ်လၢ ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အဃိန့ၣ်လီၤ.”

ဘဉ်ဃးဒီးလရၢ်န့ၣ်လံာ်စီဆ့အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ပကဃုသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤတက့ၢ်.

အဆိကတၢ်ပကဃုန့ၣ်ပတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးကီၤလၢဝါအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ် (Hell) လရၢ် န့ၣ်တက့ၢ်. လၢပုၤကီၤလၢသူဟ့ၣ်ဒုၣ်အကျိၣ်န့ၣ် ကိးဝဲလၢ, NARAK ဒီးပုၤ အူၣ်ရဒုၤအကျိၣ်န့ၣ်, DOZAKH န့ၣ်လီၤ. ပုၤကီၤလၢဝါအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ် Hell န့ၣ် အခိၣ်ထံးအခါ အခီပညီအိၣ်ဝဲလၢ (To hide) ဟံၣ်န့ၣ်တၢ်, (to cover) ကျၢၣ်ဘၢတၢ်, (to conceal) တၢ်ဟံၣ်ဘဉ်ဟံၣ်ဘၢတၢ်, သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လာတန်နှင့်အပိ ပှမမံင်လာ ကီယူရပသ့တဖန်စံးကတိတိအခါပထံင်ဘန်လာ (I must hell my Potatoes) ဒ်ပစံးတိအသိး “ယဘန်မသဘာတံင်ဃာ်အန်လူသ့တဖန်လာဟီန်ခိန်လာ” နှံလီၤ. ဘန်ဆန်တိ လာ Hell နှံ အခိပညီမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး, တိနးတိဖျိန်အလီၢ်တမံၤနှံ ပထံင်ဘန်လီၤ.

ဘန်ဃးဒီးလရန်အခိပညီနှံ လံာ်စီဆုံတခိစံးဘန်ပှဒ်အံၤလီၤ.

လာပှကီၤလၢဝါအလံာ်စီဆုံအပှ, ဘန်ဃးဒီး Hell(လရန်)နှံအခိပညီအိန် (၄)မံၤဒ်အဖီလာ်အသိး လီၤ.

လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံၤတကတြုန် လာဒုၤတြုန်	လံာ်စီဆုံအသီတကတြုန် လာဟးလုန်
SHEOL	HADES TARTAROO GEHENNA

ခိဖျိပှကီၤလၢဝါအလံာ်မဲာ်ဖျုန် (၄)ဖျုန်အဂ့ၢ်နှံပကထံင်ဘန်လံာ်စီဆုံအတိပာ်ဖျါဘန်ဃးဒီးလရန် အဂ့ၢ်နှံပကဃုသ့ညါအီၤလီၤ.

လာလံာ်စီဆုံအပှနှံ ဘန်ဃးဒီးလံာ်မဲာ်ဖျုန် Hell(လရန်)ဒ်ပစံးတိအသိးပျုပှနှံ ဘန်တိပာ်ဖျါအီၤ အဘျီ (၅၃)ဘျီနှံလီၤ. လံာ်စီဆုံအလီၢ်လံၤတကတြုန်နှံအိန်ဝဲ (၃၁)ဘျီဒီးအသီတကတြုန်နှံအိန်ဝဲ (၂၂)ဘျီ နှံလီၤ.

SHEOL (၃၁)ဘျီ

တိလာဒုၤတြုန်အဂ့ၢ် နှံဘန်တိထုးထီၣ်လံာ်ဆူကီၤလၢဝါအဂ့ၢ်လာအမ့ၢ် (Hell) ဒ်ပစံးတိအသိး လရန် (ပျုပှကီၢ်) နှံ အိန်ဝဲ (၆၅)ဘျီလာလံာ်စီဆုံအလီၢ်လံၤတကတြုန်နှံလီၤ.

တိလာ (SHEOL) နှံဘန်တိထုးထီၣ်လံာ်ဆူ (Hell) ၃၁ ဘျီ

တိလာ (SHEOL) နှံ ဘန်တိထုးထီၣ်လံာ်ဆူ (Grave) ၃၁ ဘျီ

တိလာ (SHEOL) နှံ ဘန်တိထုးထီၣ်လံာ်ဆူ (Pit) ၃ ဘျီ နှံပထံင်ဘန်လီၤ.

Hell= လရန်, Grave= တိသ့ခိန်, Pit= တိပှ, လာတန်နှင့်အပိတိလာ (SHEOL) အခိပညီ လီၤ တိလီၤဆဲး နှံကမ့ၢ်တိ မနုၤလဲာ်. အခိပညီဘန်မနုၤကဲထီၣ်သးအါမံၤလဲာ်.

ဘန်ဃးဒီး (SHEOL) နှံ ပကထံင်ဘန်ဖဲ လံာ်စံးထီၣ်ပတြုၤ ၉:၁၇ နှံလီၤ.

ပှတတိတလီၤဘန်နှံကဘန်က့ၤဆူ ပျုပှ (လရန်), ကယံာ်ပှကလုာ်တဖန်လာအသးပှနီၣ်ယွၤခဲ လာ်လီၤ.

turned into hell (KJV)

return to the grave (NIV)

KJV လံာ်စီဆံ့ အတံာ်ကွဲးလာအမုာ် turned into နှံာ် NIV အလံာ်စီဆံ့တခီကွဲးကွာဲဆူ, return to နှံာ်လီၤ. အခီပညီနှံာ် ကမုာ်ဒဲာ် “မတၢတဂၤကွၢကွၢဆူတံာ်လီၤလာအဝဲဟဲဝဲလီၤ” နှံာ်လီၤ. မုမုာ်ဒဲာ်ဒီးပတံာ်ဆိကမိာ်က အိာ်ထီာ်လာပုၤတတီတလီၤတဂၤကဘၣ်ကွၢကွၢဆူတံာ်လီၤလာအဟဲနှံာ်မုာ်ဒဲာ်ပျူအကီၢ်, ဒ်ပစံးတံာ်အသိး(Hell) နှံာ်လီၤ. တံာ်အဝဲအံၤအခီပညီကအိာ်ဒဲာ်လဲာ်.

ဒ်နှံာ်အသိး SHEOL နှံာ်လာ KJV အပူၤ ဘၣ်တံာ်ကွဲးအီၤလာ Hell (ပျူအကီၢ်)ဒီး, လာ (NIV) အလံာ်စီဆံ့အပူၤနှံာ် ဘၣ်တံာ်ကွဲးအီၤဆူ (grave) နှံာ်လီၤ. လာတံာ်နှံာ်အပီၤ Hell, ဒ်ပစံးတံာ်အသိးပျူအကီၢ်ဒီး (Grave) ဒ်ပစံးတံာ်အသိးတံာ်သွာ်ခိာ်နှံာ်မုာ်စ့ၢ်ကီးတံာ်တမံၤပီၤခါ. ဘၣ်ဃးဒီးတံာ်ဂ့ၢ်အံၤနှံာ်ပကဃုသ့ၣ်ညါ လံာ် စီဆံ့အဆာဖိလာအမုာ်, လံာ် ဝမိၤရှု ၃၇:၃၅ နှံာ်တက့ၢ်.

“ဒီးအဖိမုာ်ခဲလာာ်, ဒီးအဖိမုာ်ခဲလာာ်ဂဲၤဆာထာ်မၤမုာ်ထီာ်အီၤ, ဒီးဒီးဘၣ်တံာ်မၤမုာ်ထီာ်ကွၢ အီၤနှံာ်တ အိာ်ဝဲဘၣ်, ဒီးစံးဝဲဒဲာ်, အဂ့ၢ်ဒဲာ်အံၤ, ယကလဲၤလီၤဒီးတံာ်ဟီာ်တံာ်ယၢဆူ ယဖိခွါအအိာ် လာ ပျူပူၤလီၤ. ဒီးအဟံာ်အမဲာ်ထံာ်လီၤလာအပီၤလီၤ.”

I will go down into the grave

မုာ်ဝဲလီၤ. တံာ်လာ “တံာ်သွာ်ခိာ်” နှံာ်လာဇူၤတြိအကျိာ်နှံာ် မုာ်ဒဲာ် SHEOL နှံာ်လီၤ. လာတံာ်နှံာ်အပီၤ လံာ်စီဆံ့အလီၤလံာ်တကတြိအတံာ်ကွဲးလာအမုာ် (SHEOL) နှံာ်မုာ်ဒဲာ် ဒ်ပစံးတံာ်အသိးပျူအကီၢ်ဒီး, ဒ်ပစံးတံာ် အသိး တံာ်သွာ်ခိာ်နှံာ်လီၤ.

လာတံာ်နှံာ်အပီၤ လရၣ် (Hell) အခီပညီလီၤတံာ်လီၤဆဲးနှံာ် ကမုာ်တံာ်မနုၤလဲာ်.

ပကကွာ်ကဒီးဖဲ **လံာ်ဝံယရှါယၢ ၃၈:၁၈** နှံာ် ပကထံာ်ဘၣ်ဒဲာ်အံၤလီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒဲာ်အံၤ, ပျူပူၤတသးဝံာ်ထီာ်ဘၣ်နၢဘၣ်, တံာ်သံတစံးထီာ်ပတြၢဘၣ်နၢဘၣ်, ပုၤလာအလဲၤလီၤ ဆူတံာ်ပူၤနှံာ်, တကွၢ်လာနတံာ်မုာ်တံာ်တီအကျဲဘၣ်.”

“The grave (SHEOL) cannot praise Thee, death cannot celebrate Thee, They that go down into the pit cannot hope for thy truth.”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆံ့ဖိတဆာလာဘၣ်တံာ်ကွဲးအီၤလာ ဇူၤတြိအကျိာ်လာအမုာ် SHEOL နှံာ်ဘၣ်တံာ်ထုးထီာ် လံာ်ဆူ ကိၤလာဝါအကျိာ်နှံာ်မုာ်ဒဲာ် Grave, ဒ်ပစံးတံာ်အသိး, တံာ်သွာ်ခိာ်, ဒီး death ဒ်ပစံးတံာ်အသိး, တံာ်သံ တံာ်ပုၤ, ဒီး Pit, ဒ်ပစံးတံာ်အသိးတံာ်ပူၤနှံာ်လီၤ. မုမုာ်ဒဲာ်ဒီးတံာ်လာ Hell ဒ်ပစံးတံာ်အသိးပျူအကီၢ်နှံာ်, ဘၣ် တံာ်ထုးထီာ်လံာ်လာ, ဇူၤတြိအကျိာ် SHEOL နှံာ် အိာ်မးအဘျီ (၃၁)ဘျီ, ဒီးတံာ်အံၤနှံာ်အခီပညီကမုာ်တံာ်ဒဲာ်လဲာ်.

အခီပညီနှံာ် မုာ်ဒဲာ်ပျူအကီၢ်, ဒ်ပစံးတံာ်အသိးတံာ်ပူၤ, ဒ်ပစံးတံာ်အသိးဘၣ်တံာ်ကျိာ်ဘၢအီၤလာ ဟီာ်ခိာ်လံာ်နှံာ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပျူအကီၢ်အဂ့ၢ်နှံာ်, ပုၤအါဂၤအတံာ်ဆိကမိာ်လာအမုာ် မုာ်လၢာ်မုာ်အူအိာ်တံာ်အလီၤတအိာ်ဘၣ် နှံာ်ပထံာ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီး SHEOL, ဒ်ပစံးတံာ်အသိး Hell, ဒ်ပစံးတံာ်အသိးပျူအကီၢ်နှံာ်မုာ်ဒဲာ်တံာ်ခဲးတံာ်နၢအလီၤနှံာ် ပထံာ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်ယိၤဘး ၁၀:၂၁ နှံာ်လီၤ.

“လာယတချးလဲၤဒဲးဘၣ်, ဖဲယတဟဲက့ၢဘၣ်, ဆူကီၢ်တံာ်ခဲးဒီးတံာ်သံအကဒု,”

ပကထံာ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ, **လံာ်စံးထီာ်ပတြၢ ၁၁၅:၁၇** နှံာ်လီၤ.

“ပုသံတုာ်၊ ဒီးပုလုအလုာ်လီၤဆူတုာ်အိၣ်ဘျီၣ်ကလံာ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တစံးထီၣ်ပတြၢကဘၣ်ယုၤဘၣ်.”

တုာ်သးအုးဒီးတုာ်ကီတုာ်ခဲအလီၤန့ၣ်၊ ပုၤဝဲဒီးတုာ်သးပုၤနီၣ်အလီၤလုၤအမ့ၢ် Hell, ဒ်ပစံးတုာ်အသိး Sheol, ဒ်ပစံးတုာ်အသိး ပျူကီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၈၈:၁၁-၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤကစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤ နဘျူးနဖျိၣ်လုၤတုာ်သ့ၣ်ခိၣ်ပူၤ, နတုာ်မ့ၢ်တုာ်တီၤလုၤ တုာ်ဟးဂီၤအပူၤဧါ. နတုာ်လီၤလးကအိၣ်ပျါလုၤတုာ်ခဲကျါ, ဒီးနတုာ်တီၤတုာ်လီၤ လုၤတုာ်သးပုၤနီၣ်အကီၢ်ပူၤစ့ၢ်ကီးဧါ.”

တုာ်မနုၤမးတအိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတုာ် ၉:၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ကယဲာ်တုာ်လုၤ နစုထံၣ်န့ၣ်လုၤနကမၤတမံၤလုာ်လုာ်န့ၣ် မၤအီၤလုၤနဂံၢ်နဘါခဲလုာ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တုာ်မၤမ့ၢ်ဂုၤ, တုာ်က့ၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, တုာ်သ့ၣ်ညါမ့ၢ်ဂုၤ, တုာ်က့ၣ်သ့မ့ၢ်ဂုၤ, တအိၣ်ဘၣ်လုၤပျူပူၤဖဲ နလဲၤတုာ်န့ၣ်ဘၣ်လီၤ.”

လုၤတုာ်န့ၣ်အယီ, တုာ်လုၤ Hell, Sheol ဒီး ပျူကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တုာ်တမံၤယီဒီး အခီပညီန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်, တမ့ၢ်တုာ်နီတမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်ပုၤသံသ့ၣ်တဖၣ်တုာ်လီၤတုာ်ကျဲလီၤ.

လုၤတုာ်န့ၣ်အယီ, တုာ်သ့ၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ကြးလုၤပကွဲးတုာ်လုၤ လံာ်ကိၣ်ညါအသ့ၣ်ဘၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်, ပကဘၣ်ကွဲး, Hell ဒ်ပစံးတုာ်အသိး ပျူကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယီလဲၣ်န့ၣ်, တုာ်လုၤ Sheol ဒီး Hell န့ၣ် လုၤလံာ်စီဆ့အလီၤလံၤတကတြၢန့ၣ် အခီပညီမ့ၢ်ဒ်တုာ်သံဒီးတုာ်သ့ၣ်ခိၣ်အလီၤန့ၣ်အယီလီၤ.

အခဲအံၤပကယုၤသ့ၣ်ညါတုာ်ဘၣ်ဃးဒီး Hell န့ၣ် လုၤလံာ်စီဆ့အသီတကတြၢအပူၤန့ၣ် ဘၣ်တုာ်ထုးထီၣ် လံာ်ဆူတုာ်ကတိၤသုၤခါအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၁) HADES (၉-ဘျီ Hell)

လံာ်မဲာ်ဖျုာ်အဝဲအံၤအခီပညီဒ်သိးလိာ်အသးဒီး “SHEOL” ဒီး အခီပညီန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တုာ်သ့ၣ်ခိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်မဲာ်ဖျုာ်အဝဲအံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးလုၤ, လံာ်စီဆ့အလီၤလံၤတကတြၢဒီးအသီတကတြၢအပူၤ ခံခါစလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလံာ်စီဆ့အဆာဖိသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်ဘၣ်တုာ်ထုးထီၣ်လံာ်ဆူ Hell ဒီး grave န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လုၤလံာ်စီဆ့အလီၤလံၤတကတြၢန့ၣ် ဘၣ်တုာ်ကွဲးအီၤလုၤ “SHEOL” ဒီးအသီတကတြၢန့ၣ် “HADES” န့ၣ်လီၤ.

“လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၁၆:၁၀, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, နတုာ်လီၤတဲာ်ဘၣ်ယသးလုၤပျူပူၤ (SHEOL) ဘၣ်, နတုာ်ထံၣ်ဘၣ်နပုၤစီဆ့လုၤတုာ်အုၣ်သံဘၣ်.”

“လံာ်မၤတုာ် ၂:၂၇, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, နတုာ်လီၤတဲာ်ဘၣ်ယသးလုၤပျူပူၤ (HADES)ဘၣ်. နတုာ်ထံၣ်ဘၣ်နပုၤစီဆ့လုၤတုာ်အုၣ်တုာ်ကျၢ်ဘၣ်.”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆ့အဆာဖိလုၤအဖီခိၣ်န့ၣ်, ပုၤကညီအကျိာ်တဒ်သိးလိာ်သးအယီ တုာ်ကတိၤစ့ၢ်ကီး တဒ်သိးလိာ်အသးဘၣ်ဆၣ်အခီပညီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လုၤတုာ်တမံၤယီန့ၣ်လီၤ. တုာ်လုၤထံၣ်န့ၣ်ကီၤလုၤဝါကီးလုၤ “Water” ဘၣ်ဆၣ်ပုၤကီၤလုၤသုၤကီးဝဲလုၤ “Panni” န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လုၤတုာ်န့ၣ်အယီတုာ်လုၤ “Sheol” န့ၣ်မ့ၢ်ဒ် “hades” န့ၣ်လီၤ.

ပကစာယုဂ်ဂူးအနီကစာဒဂ်ဝဲစွာကီးအဝဲလဲလီဘဉ်ဆူပျူပူ (Hell) နှ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်မာတၢ်** ၂:၃၁ နှ်လီၤ.

“အဝဲဒဂ်ထံဉ်ပာ်ဝဲသတးဒီး, ကတိၤတၢ်လာ ခရံာ်အတၢ်ဂၤဆာထာ်က့ၤအဂ့ၢ်, လာတၢ်တပာ် လီၤတဲာ်ဘဉ်အသးလာပျူပူဘဉ်, ဒီးလာအညဉ်တထံဉ်ဘဉ်တၢ်အုဉ်တၢ်ကျဉ်ဘဉ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစာယုဂ်ဂူးစွာကီးဘဉ်လဲလီဝဲဆူပျူပူ (HADES) သာသီဃဉ်ဃဉ်နှ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. အဝဲအကစာ ဒဂ်ဝဲဘဉ်ထံဉ်ဒီးတၢ်သံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, ဘဉ်အိဉ်လာတၢ်သွဉ်ခိဉ်သာသီဒီးမ့ၢ်အိဉ်ဘးနံၤတုၤလီၤမး, ဂဲဆာထာ်သမူထီဉ်က့ၤနှ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဆဉ်လံာ်စီဆုစံးဘဉ်ပုၤ, **“တၢ်တပာ်လီၤတဲာ်ဘဉ်အသးလာပျူပူဘဉ်”** နှ်လီၤ. တၢ်ကတိၤဖိ လာအမ့ၢ်, “တၢ်တပာ်လီၤတဲာ်ဘဉ်” နှ်မ့ၢ်ဒဂ်တချးလာ ကစာယုဂ်ဂူးကဟဲလီၤခံစုတစုအခါနှ် ပုၤကလုာ်တဖဉ် ဘဉ်တၢ်, ပာ်လီၤတဲာ်အီၤလာပျူပူအဂ့ၢ်နှ်လီၤ. ကစာယုဂ်ဂူးအကစာဒဂ်ဝဲဘဉ်အိဉ်ဝဲလာပျူပူသာသီဝံၤမး, မၤန့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီဉ်က့ၤအသး, ပုၤကလုာ်သ့ဉ်တဖဉ်စွာကီးကမၤန့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီဉ်က့ၤအဂီၢ် နှ်ကဘဉ်ခိးကွၢ်လၢ်ကစာခရံာ်အတၢ်ဟဲခံစုတစုအကတီၢ်နှ်လီၤ.

လံာ်စီဆုတဆာစံးဘဉ်ပုၤ, လာကစာယုဂ်ဂူးအအိဉ်နှ်တၢ်သံဒီးပျူပူအနီဉ်ဝံာ်နှ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ် လီဉ်ဖျါ ၁:၁၈ နှ်လီၤ.

“ဒီးယမ့ၢ်ပုၤလာအမူ, ဒီးပုၤလာအသံတ့ၢ်, ဒီးကွၢ်ကွၢ်, ယမူလီၤထူလီၤယိာ်, ဒီးယအိဉ်ဒီးတၢ်သံ (death) ဒီးပျူ ပူ (hell) အနီဉ်ဝံာ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုအဆာဖိတဆာအံၤဘဉ်တၢ်ကွဲးအီၤလာတၢ်ပနီဉ်အတၢ်ကွဲးဒီးနီဉ်ဝံာ်သ့ဉ်တဖဉ်အိးထီဉ်ပဲတြီသ့ နှ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်လာပဲတြီနှ်မ့ၢ်ဒဂ်တၢ်ဘဉ်ဆာဘဉ်တၢ်တမံၤဒီးတၢ်လာနီဉ်ဝံာ်နှ်မ့ၢ်ဒဂ်တၢ်အခွဲးအယာ် နှ်လီၤ.

ကစာယုဂ်ဂူးမၤန့ၢ်တၢ်အခွဲးအယာ်ဘဉ်ဃးဒီးနီဉ်ဝံာ်နှ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤတမံၤလဲဉ်. တၢ်သံ (death)ဒီးပျူပူ (hell) နှ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲဉ်, တၢ်ခံမံၤအံၤနှ်မ့ၢ်စွာကီးတၢ်တမံၤဃီၤခါ, တမ့ၢ်ဘဉ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤနှ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်လူၤကဉ် ၉:၆၀** နှ်လီၤ.

“ဒီယုဂ်ဂူးစံးဘဉ်အီၤ ပုၤသံနှ်, မ်အချဉ်လီၤကွံာ်ပုၤအသံဒဂ်ဝဲတက့ၢ်”

တၢ်လာတၢ်သံအိဉ်ခံမံၤအဂ့ၢ်နှ် ဘဉ်ထွဲလိာ်အသးဒီးစီၤအဒဂ်ဒီးအစၢၤအသွဲဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အဂ့ၢ်လီၤ. အခီ ပညီနှ်မ့ၢ်ဒဂ်ပုၤတနီၤသံတ့ၢ်ဝံၤလံာ်ဘဉ်ဆဉ်, ပုၤတနီၤမူဘဉ်ဆဉ်အိဉ်ဝဲဒဂ်လာတၢ်သံအကဒုအဖီလၢ်နှ်ပထံဉ်ဘဉ် လီၤ.

လာတၢ်နှ်အဃိ ပကစာယုဂ်ဂူးအအိဉ် နှ်အိဉ်ဝဲဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အနီဉ်ဝံာ်နှ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

- (က) တၢ်သံ (Death) – တၢ်ဟအိဉ်လာပုၤကလုာ်သ့ဉ်တဖဉ်လာမူဘဉ်ဆဉ်အိဉ်လာတၢ်သံအပူၤ အဖီခိဉ်.
- (ခ) ပျူပူ (Hell/HADES) – တၢ်ဟအိဉ်လာ, ပုၤကလုာ်သ့ဉ်တဖဉ်သံတ့ၢ်ဝံၤအဖီခိဉ်ဒီး, ပုၤသံလာအအိဉ်လာ တၢ်သွဉ်ခိဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အပူၤအဖီခိဉ်

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစာယုဂ်ဂူးဖဲအကဟဲလီၤက့ၤဆူ ဟီဉ်ခိဉ်ခံစုတစုအခါ, မၤန့ၢ်တၢ်အခွဲးအယာ်လာ, တၢ်သံအတၢ်စံဉ်ညီဉ်အဖီလၢ်လာအမ့ၢ်ပုၤမ့ၢ်ဂုၤ, ပုၤသံတ့ၢ်လံာ်တဖဉ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂုၤ, ကမၤပူၤဖျဲးဝဲဒီးတၢ်သံ အတၢ်စံဉ်ညီဉ်အဖီလၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဖီခိၣ်န့ၣ်, လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤစံးတၢ်သပုၤပုၤစ့ၢ်ကီးလီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မၤတၢ် ၁၀:၄၂** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးမၤလိာ်ပုၤဒ်သိးပကစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်လၢပုၤဂီၢ်မုၢ်ဂီၢ်ပၤ, ဒီးအုၣ်ပသးလၢ အဝဲဒၣ်န့ၣ် မ့ၢ် ပုၤလၢ ယွၤဟံၣ်အီၤလၢအကစံၣ်ညီၣ်ပုၤမူ, ဒီးပုၤသံအကွီၢ်န့ၣ်လီၤ.”

ပကလဲၤကဒီးဆူ, ဝှံတဖျၢၣ်လၢကဘၣ်လဲၤလီၤဆူ ပျူပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၁:၂၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးနဲဒၣ်ကပုးရနီၣ်ဧၢ,နထီၣ်ဘးလၢမူခိၣ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီး,နကဘၣ်တၢ်ဆိၣ်လီၤဟံၣ်လၢ ပျူပူၤ လီၤ.” (HADES)

အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်လီၤလးမၤအသးလၢနပူၤတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်မၤတၢ်အသးလၢစဒိၣ်အပူၤဒီး, ကအိၣ်ဒံး တုၤမုၢ်မဆါတနံၤအံၤလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢဖိစံးဘၣ်ပုၤ, တၢ်လၢဝှံကပုးရနီၣ်န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်ဆိၣ်လီၤအီၤဆူပျူပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, Hell, (HADES) န့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤတမံၤလဲၣ်.

တၢ်လၢဝှံကပုးရနီၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ခူၣ်လီၤအီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တုၤလီၤလၢခဲကနံၣ်အံၤဒၣ်လဲာ်, ပုၤဃု တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တထံၣ်န့ၣ်ဝဲဘၣ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်လၢ (Hades) န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပျူပူၤ (Hell) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢဇုၤတြိကျိၣ် (Sheol) န့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ် သံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်မၤဘၣ်မၤဘၢအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ်လိာ်ပျါ ၂၀:၁၃,၁၄** န့ၣ်တက့ၢ်.

“ဒီးပိၣ်လဲာ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤသံအိၣ်လၢအပူၤ, ဒီးတၢ်သံဒီးပျူပူၤန့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ် ပုၤသံအိၣ်လၢအပူၤ, ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အီၤဒ်အတၢ်မၤတဖၣ်အသိးန့ၣ်, တဂၤဒီးတဂၤလီၤ.”

“ဒီးတၢ်တၢ်လီၤကွံာ် တၢ်သံဒီးပျူပူၤန့ၣ်, ဆူနီၣ်မ့ၢ်အူအပူၤလီၤ. အဝဲန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်သံလၢအပူၤထီၣ် ခံစုတစု, နီၣ်မ့ၢ်အူန့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံစံးဘၣ်ပုၤ, ပုၤသံသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်လၢပျူပူၤ (Hell) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤသံလၢအတအိၣ်လၢဘၣ်လၢပျူပူၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တၢ်လီၤကွံာ်အီၤဆူနီၣ်မ့ၢ်အူ အပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဧါ. ပကစံးဝဲလၢ, မ့ၢ်ဝဲလီၤ.

**လံာ်စီဆုံအဆၢဖိအံၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ, တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးလီၤ.
တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါလၢအမ့ၢ် လံာ်လိာ်ပျါန့ၣ်
ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးအီၤန့ၣ်လီၤ.**

တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤလၢ, တၢ်သံဒီးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သံ န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. (**လံာ်မၤတၢ် ၂၄:၁၅, ပုၤသံအတီမ့ၢ်ဂုၤ, တတီဘၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, ကဂဲၤ ဆၢထၢၣ် က့ၤလီၤ.**)

လၢပကစၢ်ခရံၣ်အဃိပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်လၢတၢ်သံဒီးပျူပူၤ (Hell) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ် သ့ၣ်ခိၣ် (grave), ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတၢ်လၢအသံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤအီၤလီၤ. (**၁ကရံၣ်သူး**

၁၅:၂၂, အဂ္ဂါဒ်အံ၊ ဒ်ပုလဲလက်သံဝဲလာစီအလဒ်အပူအသီးန့ၣ်, ပုလဲလက်ကဘၣ် တၢ်မမူထီၣ်က့ၤ အီၤလၢခရံၣ်အပူဒ်န့ၣ်အသီးလီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ကစၢ်ခရံၣ်အဘီအမုၢ်အိၣ်ထီၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်သံဒီးပျူအကီၢ်သ့ၣ် တဖၣ်ကဟးဂီၤဝဲဒီးပုလဲလၢအသံတ့ၢ်ဝဲလံသ့ၣ်တဖၣ်ကဂဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤဝဲန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

(၂) TARTAROO / TARTARUS (၁-ဘျီ - Hell)

လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်, ပုလဲလဲးလုၣ်ဖိအကျိၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်ဆူကီၢ်လၢဝါကျိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ် လရၣ် (Hell) န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢ လံာ်စီဆ့အပူန့ၣ်အိၣ်ဒ်ထဲ (၁) ဘျီလီၤ.

“၂ပုးတရူး ၂:၄, အဂ္ဂါဒ်အံ, ကလူးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးတဖၣ်န့ၣ်, ယွၤမ့ၢ်တသးလီ တၢ်အီၤ ဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်တၢ်လီၤအီၤဆူလရၣ်ပူ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢတၢ်ခဲးအတၢ်စာဃာ်အပူ, လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဃာ် အဂီၢ်,”

တၢ်လၢ လရၣ် (Hell) န့ၣ် တမ့ၢ်လၢပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်ထဲကလူးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘး သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ကလူးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် လရၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒဲးလဲၣ်. ကမ့ၢ်ဒ် SHEOL ဒီး HADES လၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်သံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး တၢ်သ့ၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ လရၣ် (Hell) န့ၣ်လၢ ပုလဲလဲးလုၣ်ဖိအကျိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ် TARTARUS (or) TARTAROO န့ၣ်ဒီး အခီပညီမ့ၢ်ဒ်, ကလံၤလၢအအိၣ်ဝးတရံးဟီၣ်ခိၣ်ဝးဝး, ဒ်ပစံးတၢ်အသီးတၢ်လီၤအိၣ်လီၤပျီလၢမူကပိာ်လီၤန့ၣ် လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်အူးဖူးစူး ၆:၁၂ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ္ဂါဒ်အံ, တမ့ၢ်ဘၣ်ပကနိဒီးတၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်ညီၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်လၢတၢ်အခိၣ်, ဒီးတၢ်အစိအကမီၤ, ဒီးအအံၤတဃာ်အတၢ်ခဲးအကစၢ်, တၢ်နါအိၣ်လၢမူခိၣ်အလီၢ်တဖၣ်လီၤ.”

တၢ်လၢမူခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ကလံၤလၢ အအိၣ်ဝးတရံးဟီၣ်ခိၣ်ဝးဝးန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤအဝဲန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယွၤ ဖိၣ်တံာ်ဃး မ့ၢ်ကီၢ်လံာ်စ့ၣ်တၢ်လၢအထီသဒါအီၤသ့ၣ်တဖၣ်အလီၢ်လီၤ.

မ့ၢ်နမံထံၣ်ဘၣ်နီၢ်သးသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဟူးဝးန့ၣ်, နကထံၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်နါလၢမူခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဒ်သီး ဒ်ထီၣ်ဖိလံာ်ဖိလၢအပူလၢပဖိခိၣ်အသီးန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးဒ်န့ၣ်အသီးလီၤ.

ပကဃုသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီးတၢ်ကတိၤလၢ, “ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢတၢ်ခဲးအတၢ်စာဃာ်အပူ” အခီပညီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “တၢ်ခဲး” ဒီး “အတၢ်စာဃာ်” န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးဒီး, တမ့ၢ်ဒ်သီးတၢ် ကွဲးအသီးဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ် ကလူးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒ်လၢ, ဟီၣ်ခိၣ်အဖိခိၣ် ကလံၤအကျါအဃိလၢ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ခဲးတအိၣ်ထီၣ်အသီး တၢ်ကပီၤစ့ၢ်ကီးတအိၣ်ထီၣ်ဘၣ်. ဒ်ပ ဝဲဒ်အသီးလီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်ပနီၣ်တမံၤအံၤအခီပညီကအိၣ်ဒဲလဲၣ်.

“တၢ်စာဃာ်” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လီၤလၢ အဘၣ်တၢ်တြီၤဃာ်အီၤ အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢထံးလၢသီန့ၣ် ကစၢ် ယူၤဟ့ၣ်တၢ်အခွဲးအယာ်လၢ ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်ဟးဝုၤဝီၤတၢ်လီၤ သကူၤဆၣ်ဒးဘၣ်ဆၣ်, ခဲကနံၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ် တြီၤဃာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. မၤသးဒ်သိး, ပုၤသမ့ၢ်မ့ၢ်ဟဲဆူပဟံၣ်အခါ ပစၢ်တံၢ်ဃးပထံၣ်လၢအအ့ၣ်တၢ်သ့တဒုအသိး လီၤ.

ကလူးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်စာဃာ်အီၤလၢ **“တၢ်ခံးအတၢ်စာဃာ်”** န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီး **“တၢ်ခံး”** န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်ဝံယရါယၤ ၆၀:၂ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ခံးကလုာ်ဘၢဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်ခံးသူပုၤကလုာ်တဖၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. မူခိၣ်ကလူးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တၢ်လီၤလၢအဘၣ်တၢ်တြီၤဃာ်အီၤန့ၣ်မ့ၢ် ဒၣ်, ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘ့ၣ်ညါလီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်အူးဖူးစူး ၂:၂ န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်န့ၣ်တဖၣ်အပူၤသုလဲၤတ့ၢ်ဒ်ပုၤအအံၤတယၣ်ဖီအသိး, ဒ်တၢ်ဖးဖီအစီအကမီၤအခိၣ်, သးလၢ အမၤတၢ်ခဲကနံၣ်အံၤလၢ ပုၤတစ့ၢ်ဘၣ်တၢ်အပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ်လၢကလံၤလၢအအိၣ်ဝးတရံးဟီၣ်ခိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, မူခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် လရၣ်, မ့တမ့ၢ်, တၢ်သ့ၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢပုၤကလုာ်သ့ၣ် တဖၣ်အဂီၢ်တၢ်သ့ၣ်ခိၣ်အိၣ်အါမးအသိး, လၢကလူးသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဖျၢၣ်” န့ၣ်လီၤ.

(၃) GEHENNA (၁၂-ဘျီ Hell)

ကိၤလၢဝါအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢအမ့ၢ် (GEHENNA) န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢလံာ်စီဆုံအသိတကတြၢၣ်ဖဲ လံာ်မၢ်ကူး ၉:၄၃-၄၈ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးနစုမ့ၢ်ဒုးလီၤဃံးနၢဒီး, ဒီၣ်တဲာ်ကွံာ်အီၤတက့ၢ်. နမ့ၢ်လဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်မူအပူၤလၢနစုတူာ်န့ၣ်, ဂုၤန့ၣ်နလဲၤဆူလရၣ်ပူၤလၢမ့ၢ်အူလၢ အလီၤပံာ် တသ့ဘၣ် အပူၤအိၣ်ဒီးနစုခံးလၢာ် တက့ၢ်လီၤ. တၢ်ဖဲ န့ၣ်အလၢာ်တသံဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်အူတလီၤပံာ်ဘၣ်လီၤ. ဒီးနခိၣ်မ့ၢ်မၤလီၤဃံးနၢဒီး, ဒီၣ်တဲာ်ကွံာ်အီၤတက့ၢ်. နမ့ၢ် လဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်မူအပူၤဒီးနခိၣ်တူာ်န့ၣ်, ဂုၤန့ၣ်နဘၣ်တၢ်တ့ၢ်လီၤနၢဆူလရၣ်ဆူ, ဆူမ့ၢ်အူလၢ အလီၤ ပံာ် တသ့ဘၣ်အပူၤ, အိၣ်ဒီးနခိၣ်ခံးလၢာ်တက့ၢ်လီၤ. တၢ်ဖဲန့ၣ်အလၢာ်တသံဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်အူတလီၤ ပံာ်ဘၣ်လီၤ. ဒီးနမဲာ်မ့ၢ်မၤလီၤဃံးနၢဒီး, ကွံာ်တ့ၢ်ကွံာ်အီၤတက့ၢ်. နမ့ၢ်လဲၤန့ၣ်ဆူယူၤအဘိအမ့ၢ်အပူၤဒီး နမဲာ် တခီဒီးန့ၣ်, ဂုၤန့ၣ်နဘၣ်တၢ်တ့ၢ်လီၤကွံာ်နၢဆူလရၣ်မ့ၢ်အူအပူၤ, အိၣ်ဒီးနမဲာ်ခံးလၢာ်တက့ၢ်လီၤ. တၢ်ဖဲန့ၣ်အလၢာ်တသံဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်အူတလီၤပုာ်ဘၣ်လီၤ.”

ဒ်လံာ်စီဆုံလၢအဖီခိၣ်အသိး, ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤဒ်တၢ်ကွဲးအသိးန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးခါ. ဒ်သိးပကစၢ်အတၢ်ကတိၤ အသိးပဝဲပုၤခရံၣ်ဖီသ့ၣ်တဖၣ်မၤဝဲဒ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးခါ. တအိၣ်နီတဂၤဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပကစၢ်ယုာ်ဂူးတခီအဲၣ်ဒီး စံးတၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤစံးဝဲလၢ၊ လရၣ် (Hell) န့ၣ် လၢဟ့ၣ်လ့ၣ်အကျိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် (GEHENNA) န့ၣ်ဒီး အခီပညီန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်လၢ (GEHENNA) န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လီၤတခါလၢဝုၣ်ယဂ္ၤရှလ့ၣ်အချၢဒီးပုၤကိးလၢဇၤတြိအကျိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ဟံၣ်နီၣ်ကစၢ်ကဆူးန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢဟံၣ်နီၣ်ကစၢ်ကဆူးတၢ်လီၤန့ၣ်မ့ၢ်အကဲထီၣ်အသးလၢ လရၣ် (Hell) ဒ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံးရမံယၤ ၇:၃၁** န့ၣ်လီၤ.

ဒီးမၤထီၣ်တိဖူးအလီၤထီၣ်ထီတဖၣ်လၢအအိၣ်ဝဲလၢဟံၣ်နီၣ်အဖိခွါအကစၢ်ကဆူးဒ်သီးအကဆူး ကွံၣ် အဖိခွါဒီးအဖိမုၢ်လၢမ့ၢ်အူလၢယတမၤလိာ်ဘၣ်ယဲ, ဒီးတအိၣ်ထီၣ်ဘၣ်လၢယသးကံၢ်ပူၤဘၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လီၤအဝဲအံၤလၢသီအခါဖဲပုၤအံၣ်စရၤလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘါကစၢ်အဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အခါ အဝဲသ့ၣ်လုၢ်ထီၣ်ကွံၣ်အဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢခံအဝဲသ့ၣ်ပီၤယာ်လီၤက့ၤအသးဒီးဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်သူက့ၤတၢ်လီၤအဝဲအံၤလၢ, ပုၤဆူးကွံၣ်တၢ်ကမ့ၢ်ကမ့ၢ်ဒီးတၢ်အပီးအလီၤလၢပုၤသူ တသ့လၢဘၣ်တဖၣ်လီၤ. တဘျီတဘျီပုၤသူအီၤလၢ, ပုၤဆူးကွံၣ်ထွံၣ်သံ, ယုၢ်သံတကးဘၣ် ပုၤအာပုၤသီသ့ၣ်တ ဖၣ်အစိၣ်စ့ၢ်ကိးပုၤဆူးကွံၣ်ဝဲဖဲန့ၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ. ဒ်သီးတၢ်ကမ့ၢ်ကမ့ၢ်လၢအိၣ်ပြီအိၣ်ပြီသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်အစိၣ်သ့ၣ် တဖၣ်ကဟါမၢ်အဂီၢ်ပုၤဘၣ်ဒွဲၣ်အီၤလၢမ့ၢ်အူဒီးကဲထီၣ်မ့ၢ်အူကဘိၣ်တဖၣ်ဒီးဖၣ်ဆါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်အလၢအပုၤနီၢ်နီၢ်တထံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, **“တၢ်ဖဲန့ၣ်အလၢၣ်တသံဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်အူတလီၤပံာ်ဘၣ်လီၤ.”** န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်မၤ ဟးဂီၤ တၢ်အလၢအပုၤနီၢ်နီၢ်ခိဖျိမ့ၢ်အူအိၣ်တၢ်ကမ့ၢ် ကမ့ၢ်လၢအအိၣ်လီၤပြီလီၤပြီအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ် လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အပီ တၢ်လၢလရၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်အလၢအပုၤနီၢ်နီၢ်တမံၤန့ၣ်ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ.

အဆိကတၢ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲး, လရၣ် (Hell) န့ၣ် အခီပညီမ့ၢ်ဒၣ် HADES ဒီး SHEOL, ဒ်ပစံးတၢ် အသီးတၢ်သံဒီးတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. (Hell) လၢခံတဖျၢၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ အခီပညီမ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်အလၢ အပုၤနီၢ်နီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်စံးကတိၤတၢ်ဆူအပျီၢ်အဘိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်လီၤ.

ပကဃုသ့ၣ်ညါကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်စံးကတိၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလရၣ် (Hell) အခီပညီန့ၣ်တက့ၢ်.

လံာ်မၢ်ကူး ၉:၄၃, ဒီးနစုမ့ၢ်ဒုးလီၤယံၤနးဒီးဒိၣ်တံာ်ကွံၣ်အီၤတက့ၢ်.

လံာ်စီဆုံတဆၢဖိအတၢ်ကွဲးန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတံာ်တမံၤဒီး, ပကဘၣ်မၤဒ်သီးလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးအသီး န့ၣ်အလီၤတအိၣ်ဘၣ်. တၢ်လၢပစုန့ၣ် ပုၤတဂၤဒီးတဂၤထံၣ်လိာ်အသးအခါယုၣ်လီၤတံာ်ဃးအစုသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတ ဂၤဒီးတဂၤဟ့ၣ်လီၤအတၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ်အသးကဒဲကဒဲလီၤ. တၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ်ကအိၣ်ခံမံၤလီၤ. တၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ် ဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်ခိတကပၤလၢအမ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်တကပၤဒီးတၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ်ဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်သးတကပၤလၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, နီၢ်ခိတကပၤန့ၣ်မ့ၢ်အါန့ၣ်ကစၢ်ယွၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, နီၢ်သးတကပၤန့ၣ်, ပဘၣ်ကွဲးစၢၤမၤထီၣ်တံာ်ကွံၣ်တၢ်ရုလိာ်မုၢ်လိာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်တကပၤန့ၣ်, ကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအ ရုဒိၣ်တမံၤလီၤ.

လံာ်မာ်ကူး ငှး၄၅, ဒီးနခိ်ဗျာ်မလီၤသံးနးဒီး, ဒိ်တဲာ်ကွံာ်အီၤတက့ၢ်.

တၢ်လာပခိ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်” လာပလဲၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးနီၤသးတကပၤကဒိ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးပတၢ်န့ၣ်လာကစၢ်ခရံၣ်အအိၣ်န့ၣ် ကကံၢ်ကျၢၤအကီၢ်န့ၣ်ပဘၣ်ဟးဆွဲးဒီးတၢ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်လာကမၤဟးဂီၤနီၤခိ်ဒီးနီၤသးခံမံၤခံကတြၢၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ဂီၤမူအဟံၣ်, ပုၤလိာ်ကွဲတီၢ်အလီၢ်, ပုၤဆါသံးအလီၢ်, ဒီးတၢ်ဂဲၤကလံာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤဟးဂီၤပနီၤခိ်နီၤသးခံမံၤခံကတြၢၤအပိၤ, ပဘၣ်ဟးဆွဲးဒ်ပစံးတၢ်အသိးပဘၣ်ဒိ်တဲာ်ကွံာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်ပုၤတမံၤလီၤ.

လံာ်မာ်ကူး ငှး၄၇, ဒီးနမဲာ်ဗျာ်မလီၤသံးနးဒီး, ကွံာ်တုာ်ကွံာ်အီၤတက့ၢ်.

တၢ်လာပမဲာ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ပနီၢ်တမံၤလီၤ. ပမဲာ်ချံန့ၣ်ထံၣ်တၢ်သ့, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လာပထံၣ်ဘၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လာပထံၣ်ဘၣ်အီၤလာ ပမဲာ်ချံန့ၣ် မ့ၢ်ကဲထီၣ်လာ တၢ်နီးတၢ်ဘျးလာ, ပသးသမူကလီၤကံာ်ဒီးကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်ပဘၣ်သမာ်ကွံာ်အီၤလီၤ.

ပုၤခရံၣ်ဖိတကအသးသမူန့ၣ် ကဘၣ်လီၤကံာ်ဒီးခရံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပညိၣ်တမံၤလာပဘၣ်ဂုာ်ကျဲးစးဝဲလီၤ. တၢ်ဂုာ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲတၢ်မၤလိလာအကဟဲသ့ၣ်တဖၣ်လာအမ့ၢ် ၁၇,၁၈,၁၉ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထံၣ်တၢ်လာပကပိာ်ကပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အါတက့ၢ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လာအထူးလီၤပုၤဆူတၢ်ဟးဂီၤဒီး တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပဘၣ်ကွံာ်တုာ်ကွံာ်အီၤဒ်လံာ်စီဆုအတၢ်ကွဲးသးအသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လာပုၤခရံၣ်ဖိန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၢ်အီၤလာ တၢ်သံးဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်အုးဖူးစူး ၂:၁ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤလာအသံတုာ်လာတၢ်သရူးကမာ်ဒီးတၢ်ဒဲးတုာ်တၢ်ဒဲးဘးအပူၤသုဝဲသ့ၣ်အံၤ, ယွၤမၤမူထီၣ်က့ၢ်လံာ်သု လံ.”

လာတၢ်န့ၣ်အပိၤပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ယွၤမၤမူထီၣ်က့ၢ်အီၤဝဲအလီၢ်ခဲန့ၣ်ကဘၣ်က့ၢ်မၤက့ၢ်တၢ်ဒဲးဘး န့ၣ်အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်မၤက့ၢ်တၢ်ဒဲးဘးဒီးတၢ်သရူးတၢ်ကမာ်န့ၣ်ကဘၣ်သံက့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သံတမံၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သံခဲစုတစုလီၤ.

တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လာ အမ့ၢ်, လရၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, မ့ၢ်အူဒီးလာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်လာတၢ်သံအခိၣ်ထံးတဘျီအကီၢ်ဘၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လာတၢ်သံခဲစုတစုအကီၢ်ဒီး, တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်လာ်လာ်ဆုဆုဒီးတၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်တအိၣ်လာဘၣ်နီၢ်နီၢ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ကရံၣ်သူး ၁၅:၂၂ န့ၣ်လီၤ.

“အဂုာ်ဒ်အံၤ, ဒ်ပုၤခဲလာ်သံဝဲလာစီၤအဒၣ်အပူၤအသိးန့ၣ်, ပုၤခဲလာ်ကဘၣ်တၢ်မၤမူထီၣ်က့ၢ်အီၤလာခရံၣ်အပူၤ, ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.”

တၢ်လာတၢ်သံခဲစုတစုန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လရၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတၢ်သံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပနီၣ်တမံၤအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး တၢ်ဟးဂီၤအလာအပုၤနီၢ်နီၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးလရၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, GEHENNA န့ၣ်ပကထံၣ်ကဒီးဖဲ, လံာ်မးသဲ ၁၀:၂၈ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုလုလောအမေသံပနီခိ၊ ဒီးမေသံပသးတသ့ဘဉ်တဖဉ်န့ဉ်၊ သုတပျံအီတဂု၊ မုမုာ်ဂု နါအန့ဉ် ပျံပုလုလောအမေဟးဂီပသး ဒီးပနီခိလောလရဉ်ပုလုသုတကန့ဉ်တက့ာ်.”

လံာ်စီဆုံတဆာအံၤ စံးဘဉ်ပု၊ ဘဉ်ဃးဒီးတံာ်မေဟးဂီတံာ်အဂုာ်န့ဉ်မုာ်ဒဉ်လရဉ် (GEHENNA) န့ဉ်လီၤ. တမုာ်ထဲလော ပနီကစာ်ဒဉ်ပဝဲဘဉ်. ကစာ်ယွၤန့ဉ်မေဟးဂီတံာ်သ့ခံမံၤလောအမုာ် ပနီကစာ်ဒီးပသးသမူ (Body and Soul) န့ဉ်လီၤ. မုာ်ကီၤလံာ်တခီမေဟးဂီသ့ဒဉ်ပနီကစာ်တမံၤလီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးပုမေကမဉ်တံာ်ဒ်အတံာ်သးကွံအိဉ်တဖဉ်န့ဉ်ကဘဉ်တံာ်မေဟးဂီအီန့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ **လံာ်လိဉ်ဖျါ ၂၁:၈** န့ဉ်လီၤ.

“မုမုာ်ပုပျံတံာ်၊ ဒီးပုတနဉ်ဘဉ်တံာ်ဘဉ်၊ ဒီးပုမေတံာ်သးဘဉ်အဒီးပုမေသံပုကညီ၊ ဒီးပုမေကမဉ်မုဉ်ကမဉ်ခွါ၊ ဒီးပုဟိဉ်တံာ်ယီတံာ်၊ ဒီးပုဘါတံာ်ဂီၤ. ဒီးကယံာ်လောအကတီၤ တံာ်ကဘျးကဘျဉ်တဖဉ်န့ဉ်၊ ကန့ဉ်ဘဉ်အဂီၢ်လောနိဉ်မုဉ် အူဒီးကးအိဉ်တံာ်အပုလီၤ. အဝဲန့ဉ်မုာ်တံာ်သံပုထီဉ်ခံစုတစုလီၤ.”

တံာ်လောတံာ်သံခံစုတစုန့ဉ်မုာ်ဒဉ်၊ ပုတကထံဉ်ဘဉ်တံာ်သံအခိဉ်ထံးတဘျီဝံဒီးဂဲၤဆာထာဉ်သမူထီဉ်က့ၤအဂုာ်န့ဉ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်တဖဉ်ဂဲၤဆာထာဉ်သမူထီဉ်က့ၤဘဉ်ဆဉ်၊ အဝဲသ့ဉ်ကမေတံာ်တီတလီၤဒ်အဝဲသ့ဉ်အဂီၢ်ဒီးလောတံာ်လီၤအကီၢ်ပုဒဉ်လဲာ်န့ဉ်မေတံာ်ဒါက့ဉ်ဒါကူအယိကဘဉ်ထံဉ်ကဒီးတံာ်သံလီၤ. တံာ်သံအဝဲအံၤန့ဉ်မုာ်ဒဉ်တံာ်သံခံစုတစုလီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးအဝဲသ့ဉ်တဖဉ်အတံာ်ဘဉ်ထွဲန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ **ဝံယရါယု ၂၆:၁၀** န့ဉ်လီၤ.

“ပုတတီတလီၤဘဉ်ဘျးဘဉ်ဖိဉ်ဘဉ်ဆဉ်ဒီး၊ တမေလီဘဉ်တံာ်တီတံာ်လီၤဘဉ်. လောတံာ်လီၤအကီၢ်ပုန့ဉ်ကမေတံာ်ဒါက့ဉ်ဒါကူ၊ ဒီးတထံဉ်ဘဉ်ယွၤအကဟုကညီဘဉ်.”

လောတံာ်န့ဉ်အယိကစာ်ယွၤအတံာ်စံဉ်ညီဉ်န့ဉ်မုာ်ဒဉ်တံာ်စံဉ်ညီဉ်အထူအယိာ်လီၤ. (လံာ်ရီမုၤ ၆:၂၃, အဂုာ်ဒ်အံၤ, တံာ်ဒဲးဘးအဘျးအလဲမုာ်တံာ်သံလီၤ. မုမုာ်ယွၤအတံာ်ဟ့ဉ်န့ဉ်, မုာ်တံာ်မူအထူအယိာ်လောပကစာ်ယုဉ်ဂူးခရံဉ်အယိန့ဉ်လီၤ.

တံာ်သ့ဉ်တဖဉ်အံၤမုာ်ဒဉ်လံာ်စီဆုံအတံာ်ပာ်ဖျါဘဉ်ဃးဒီး လရဉ် (Hell) န့ဉ်လီၤ. တံာ်သံအခိဉ်ထံးတဘျီန့ဉ်အိဉ်ဒီးတံာ်ဂဲၤဆာထာဉ်သမူထီဉ်က့ၤလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်တံာ်သံခံစုတစုန့ဉ်, တံာ်မူထီဉ်က့ၤတအိဉ်ဘဉ်တကးဘဉ်, အိဉ်ဒဉ်ထဲတံာ်မေဟးဂီၤတံာ်နီၢ်နီၢ်အဂုာ်န့ဉ်လီၤ.

ပုတနီၤအတံာ်နဉ်အိဉ်လော, ကစာ်ယွၤစံဉ်ညီဉ်ပုတံာ်ဒဲးဘးဖိန့ဉ်မုာ်ဒဉ်, မုဉ်အူလောအိဉ်တံာ်အထူအယိာ်ဒီးထံဉ်ဘဉ်တံာ်ကီတံာ်ခဲလောလရဉ်အပူန့ဉ်, ဒီးဘဉ်ဃးဒီးတံာ်မေလီအဝဲအံၤအဖိခိဉ်န့ဉ်အိဉ်ဒီးတံာ်သးဒုဒီအါမးလီၤ. လောတံာ်န့ဉ်အယိပကလဲၤကဒီးဆူလံာ်စီဆုံလောအမုာ်, **လံာ်စံးထီဉ်ပတြာ ၃၇:၉-၁၀** န့ဉ်လီၤ.

“အဂုာ်ဒ်အံၤ, ပုမေအတံာ်တဖဉ်ကဘဉ်တံာ်ဒီဉ်တံာ်ကွံအီလီၤ. မုမုာ်ပုလုလောအမုာ်လံာ်တံာ်လောယွၤန့ဉ်ကန့ဉ်ဘဉ်သါထံဉ်ခါကီၢ်ခါလီၤ.

အိဉ်ဒဲးတစီဖိ, ဒီးပုတတီတလီၤတအိဉ်လောဘဉ်. မုာ်လံ, နကကွံာ်ဆိကမိဉ်အလီၢ်ထံထံ ဆးဆး, ဒီးတအိဉ်လောဘဉ်လီၤ.”

လံာ်စံးထီဉ်ပတြာ ၁၄၅:၂၀

“ယွအံကွကွကွကယံပုလုအအဲဒ်အိခဲလန်, ဒီးကမဟးဂီကယံပုတတီတလီဘဉ် တဖဉ်န့ဉ်လီ.”

လံာ်စံးထီဉ်ပတြာ ၇၃:၂၇

“အဂုဒ်အံ, ကွကွကွ, ပုလုအအိဉ်ယံဒီးနုတုဝဲလုတံဟးဂီလီ. နမဟးဂီ ကယံ ပုလု အလဲသဒ်နု, လုတံအဲဒ်ဘာအပူန့ဉ်လီ.”

မုာ်ဝဲလီ. လုပုတတီတလီသ့ဉ်တဖဉ်အကီကစါယွအတံစံဉ်ညီဉ်န့ဉ်မုာ်ဒ်တံမဟးဂီတံခဲလန် နီနီဒီးတမုာ်ဝဲထဲလုမုာ်အူအပူလီထူလီယံထီဘိတမုာ်ဘဉ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ.

ဘဉ်ဆဉ်လံာ်စီဆုံတဆာလုအစံးဘဉ်ပုလု, တံလုလရဉ်န့ဉ်အိဉ်ဒီးမုာ်အူလုလုအိဉ်တံဒီးတံကီ တံဂီအိဉ်ဝးတရံးအဂုန့ဉ်အယိ, ပုတနီနီစံဉ်တဲတဲလီတံကီကီကျုကျုဘဉ်ဃးဒီးတံဂုအံလီ. အဝဲ သ့ဉ်အတံန့ဉ်ဘဉ်ဃးဒီး **လံာ်လီဉ်ပျါ ၂၀:၁၀** န့ဉ်ဒီးကမုာ်ဒ်အဝဲသ့ဉ်အတံန့ဉ်, တံအမိပုာ်တထံဉ်လီ.

“ဒီးမုာ်ကီလံာ်လု အလီနုအိန့ဉ်, ဘဉ်တံတုာ်လီကွံအိဆူမုာ်အူဒီးကးအနီဉ်ပူ, ဖဲတံဒူ တံဃာ်, ဒီးဝဲအဘျဉ်အိဉ်ဝဲလီ. ဒီးကဘဉ်တံမးမးဖျိဉ်အိလုမုာ်ဆါဆဲးလု မုာ်နုအစါစါ အယဉ် ဃဉ်လီ.”

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံ ဘဉ်တံသုအိဒ်သိးပုကအုဉ်အသးအကီဘဉ်ဃးဒီးလရဉ်လုအအိဉ်ဒီးမုာ်အူ ဒီးတံနးတံဖျိဉ်အဂုန့ဉ်လီ. လုန့ဉ်တကးဘဉ်ပုအါဂကနုပာ်ကမဉ်တံအကီစုာ်ကီးလီ. ပမုာ်ဖးအိထံထံ ဆးဆးဒီးပကထံဉ်ဘဉ်ထဲ, တံဒူတံဃာ်တဒု, ဝဲအဘျဉ်တကးဒီးမုာ်ကီလံာ်လုအလီတံတကးသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် လီ.

“တံအဝဲအံန့ဉ် တဘဉ်ဃးဒီးပုကလုဉ်သ့ဉ်တဖဉ်ဘဉ်, လုတံန့ဉ်အယိကမုာ်မတုသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လဲဉ်.”

ဘဉ်ဃးဒီးတံဂုအံန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ တံမလီလုအကဟဲသ့ဉ်တဖဉ်အပူလီတံလီဆဲးန့ဉ်လီ. အခဲအံပကလဲကဒီးဆူ **လံာ်မးသဲ ၁၃:၄၂** န့ဉ်လီ. လံာ်စီဆုံအဆာဖဲအံဘဉ်ဃးဒီးလရဉ်အဂုန့ဉ်ဘဉ်တံ ကွဲးအိလုလံာ်စီဆုံအသီတကတြုအပူန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်တံလီအါမံန့ဉ်လီ.

“ဒီးကဘျူးလီကွံအိဆူမုာ်အူတဖဉ်ကပူလီ. တံဘဉ်ဟီဉ်တံဘဉ်ယု, ဒီးတံမဲအုဉ်စးပံး ကအိဉ်ဝဲဖဲန့ဉ်လီ. ”

ဘဉ်ဃးဒီးတံဂုအံန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ လံာ်စီဆုံအဆာဖဲသ့ဉ်တဖဉ်လုအမုာ်- လံာ်မးသဲ ၈:၁၂, ၂၂:၁၃, ၂၄:၅၁, ၂၅:၃၀ ဒီးလံာ်လုကဉ် ၁၃:၂၈ သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ. လံာ်စီဆုံအတံဘဉ်ထွဲအခီပညီဒီးအတံပညီဉ်န့ဉ် ကမုာ်တံဒ်လဲဉ်.

အဆိကတံန့ဉ် ပဘဉ်ဟံပသးလုလံာ်စီဆုံအဆာဖဲအံတမုာ်ဘဉ်လရဉ် (hell) အဂုဘဉ်. မုာ်ဒ်တံပ နီဉ်တမံဒီးတံပနီဉ်န့ဉ်အိဉ်စုာ်ကီးဒီးအခီပညီလီ. ပကချုထံဉ်သ့ဉ်ညါတံဘဉ်ဃးဒီးလံာ်မးသဲ ၁၃:၄၂ အတံပနီဉ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်တကွာ်.

မှန်အူအဖန်ကပူ

မှန်ဒန်တံစံညိုအတံပနီနနပကထံဘဲ **လံဝံယရိယာ ၆၆:၁၅-၁၆** နှင့်လီ။

“အဂုဒ်အံ၊ ကွင်ကွင်၊ ယွကဟဲလမုဒ်အူပူ၊ ဒီးအလုဒ်ကဟဲမသးဒ်ကလံသဝံးအသီး၊ ဒ်သီးအကလံအသးထီဒ်လအသးထီဒ်အသးကဲထီဒ်အပူ၊ ဒီးအတံသိဒ်ပီလမုဒ်လဲအကျါ လီ။”

“အဂုဒ်အံ၊ ယွကလိင်ကွင်ဒီးတံဖဲတံညိုခဲလံလမုဒ်အူ၊ ဒီးလအနးတဘုဒ်နုဒ်၊ ဒီးပူ လအဘုဒ်တံမသံအီလယွနနကအိဒ်အါလီ။”

လံစီဆုံအဆာဖဲအံ၊ ဟဲဒ်ပူတံပနီနနဘဲဒီးဖဲဟီဒ်ခိဒ်အစီကကတံအခါ၊ တံအတံသီသုဒ်တ ဖန်ကဘုဒ်တံမဟးဂီအီလ၊ ကစီယွအပီဒီးဟီဒ်ခိဒ်ဘုဒ်တဘုဒ်အကတံအတံစံညိုနနပထံဘဲ လီ။ တံမသုဒ်တဖန်နနပကထံဘဲလဲ လံဝံမလကံ ၄:၁ ဒီး ၂ပုးတရူး ၃:၁၀ နှင့်လီ။

လံမလကံ ၄:၁, **အဂုဒ်အံ၊ ကွင်ကွင်၊ တံလမုဒ်တနုနနဟဲဝဲလီ။ ကအိဒ်တံဖန်ကပူ အသီးနုဒ်၊ ဒီးကယံပူလအပံထီဒ်ထီအသး၊ ဒီးကယံပူလအမတံတတီတလီ ကိးဂဒဲးနုဒ် ကကဲထီဒ်လီအကမုဒ်၊ ဒီးမုဒ်တနုလအဟဲဝဲနနကဆူးထီဒ်ကွင်အီလီ။ တံသုးမုဒ်ကီမုဒ်အယွ စံးဝဲ ဒ်၊ ဒီးတံအဂံမုဒ်ဂု၊ တံအဒုမုဒ်ဂု၊ တပံလီတံဘဲလအကီဘဲ။**

“၂ပုးတရူး ၃:၁၀, မုဒ်ကစီအမုဒ်နုတနုနန, ကဟဲဒ်တံဘျုဒ်အသီးလီ။ ဒီးလအပူနုဒ်, မုဒ်တဖန်ကဒ်ကွင်ဒ်ဖျိးလအတံသိဒ်ဖးဒိဒ်, ဒီးတံအဖီပုဒ်တဖန်ကကဲထီဒ်, ဒီးကဒ်ကွင်ဝဲ, ဒီးဟီဒ်ခိဒ် ဒီးတံမတဖန်လအပူနုဒ်, မုဒ်အူကအိဒ်ကွင်ဝဲလီ။”

တံခဲကျါလအိ - ဝံယရိယာ ၆၀:၂, အဂုဒ်အံ၊ တံခဲကလုဒ်ဘဟီဒ်ခိဒ်, ဒီးတံခဲသုပူကလုဒ် တဖန်လီ။ မုဒ်ယွကထီဒ်ဘဲနု, ဒီးအလကပီကအိဒ်ဖျါလအနလီလီ။

ဒ်လံစီဆုံအတံကွဲးအသီး, လအဟီဒ်ခိဒ်တဘုဒ်အံအကီနန ကအိဒ်ဒီး, တံသိဒ် တံသီလ အကမုဒ်သုဒ်တဖန်နနပထံဘဲလီ။

တံဘဲဟီဒ်ဘဲယာ, ဒီးတံမဲအံတပံး

လံလူကဲ ၁၃:၂၈, တုသုထံဘဲစီအကြဟဟဲဒီးစီအံစဲး, ဒီးစီယကဲ, ဒီးဝဲလံအိဒ်လအယွအဘီအမုဒ်အပူ, ဒီးသုဘဲဟီထီဒ်ကွင်လအိဒီး, တံဘဲဟီဒ်တံဘဲယာဒီးတံမဲအံတ ပံးကအိဒ်ဝဲဖဲနုနုလီ။

ဒ်လံစီဆုံအတံကွဲးအသီး, တံပနီနနတံမံအံ, မုဒ်စုကီးတံသုဒ်အုးသးအုးလအပကထံဘဲလီ။

ဘဲမနုအပီလဲနု, ပူအံစရုလးဖဲသုဒ်တဖန်ကမနုတံစံညိုဒီးတံစံညိုအတံဘဲဒိဘဲ ထံးသုဒ်တဖန်နနကမနုဝဲလအဝဲသုဒ်အကီလီ။ ကစီယုဒ်ဂူးကဒုးထံဘဲပူအံစရုလးဖဲအခိဒ်သုဒ်တဖန် လ, ပူလအကလဲနုဆူကစီအဘီအမုဒ်လအမုဒ်စီအကြဟဟဲ, စီအံစဲး, စီယကဲဒီးဝဲသုဒ်တဖန်ခဲလံ နှင့်လီ။ ပူအံစရုလးဖဲအခိဒ်သုဒ်တဖန်စုကီးဘဲတံဟီထီဒ်ကွင်အီလ, တံလီတံလလအရဒိဒ်သုဒ်တ ဖန်အလီနုနုလီ။ တံအဝဲအံနနကမုဒ်တံသုဒ်အုးသးအုးလပူအံစရုလးဖဲအကီလီ။

လားကတော်နှင့် ပန်ဟင်စွာကီးတော်တော်တော်ဘုန်းဒီးလရန်အတော်နှင့်လီ။ တော်စံညိုတဖန်နှင့် မှာအ
ဟဲဒ်လားကတော်ယွအအိန်နှင့်တော်ဘုန်းဒါ။

တော်ဂုန်သုန်တဖန်နှင့် မှာစွာကီးတော်တော်တော်လီ။ ဘုန်းမနုအယိလဲန်နှင့်၊ လားပုတော်ဒဲးဘးဖိသုန်တဖန်
အဂီ၊ မှာဒ်ကတော်ယွအတော်ပတ်သုန်ပတ်သးနှင့် ပထံဘုန်းဖဲ၊ ဝံယဗူးစကုလး ၃၃း၁၁၊ ဒီး ၁၈း၃၁ နှင့်လီ။

**လံဝံယဗူးစကုလး ၃၃း၁၁၊ စံးဘုန်းအီ၊ ယမူယဲ၊ ကတော်ယွစံးဝဲဒ်၊ ပုတတော်ဘုန်းသံနှင့်၊
တမုန်ဘုန်း အဘုန်းယသးဘုန်း၊ မှာအဘုန်းယသးလား အကဗုန်ကွံင်အသးလားအကျဲဒီးမူဝဲလီ။ ဗုန်ကွံင်
သုသး၊ ဗုန်ကွံင်သု သးလား ကျဲအာနှင့်တကွာ်။ အဂုန်ဒံအံ၊ အံင်စရုလးအပုဟံင်ဖိသုန်စာ၊ သုကသံမှာ
အဘုန်းမနုလဲန်။”**

**လံဝံယဗူးစကုလး ၁၈း၃၁၊ ကွံင်တုန်ကွံင်၊ သုတော်ကမန်လားသုမကမန်၊ ဒီးမအိန်ထီင်သု
သုန်သီသးသီတကွာ်။ အဂုန်ဒံအံ၊ အံင်စရုလးအပုဟံင်ဖိသုန်စာ၊ သုကသံမှာအဘုန်းမနုလဲန်။**

မှာဝဲလီ။ ကတော်ယွစံးဝဲဒ် ပုတတော်ဘုန်းသံနှင့်၊ တမုန်ဘုန်းကတော်ယွဘုန်းအသးဘုန်း။ မှာဘုန်းအသးလား
ပုတတော်သုန်တဖန်ကဗုန်ကွံင်အသးဆူတော်မူဒီးတော်တော်တော်ဒီးအိန်ဒီးတော်ပိုက်ယံလီကုအသးလီ။

လားတော်ဂုန်လားအဖိခိန်သုန်တဖန်အသးဘုန်းဒီးလရန်အတော်တော်တော်နှင့်ပထံဘုန်းလံထံထံဆးဆး
လံနှင့်လီ။

လားကတော်ယကအဲင်ဒီးစံးဒံအံလီ။ တော်လားလရန်နှင့် တအိန်ဘုန်းအဂုန်နှင့်ယတစံးကတော်တော်ဘုန်း။
လံစီဆုံအတော်ပတ်ဖျါဘုန်းဒီးလရန်ဒီး၊ မှာမဆါတနံအံတော်ဘုန်းတော်ဘုန်းသုန်တဖန်ဒီးပုလရန်ဖိသုန်တဖန်အ
ကျဲ၊ အတော်သုန်ညါဘုန်းဒီးလရန်နှင့်တလီပလိတ်အသးအယိ၊ ပကနုဒ်ကတော်ယွအကလုာ်ကထါလားအမှာ
လံစီဆုံအတော်ကွဲးနှင့်မှာဒ်ယတော်သးအိန်လီ။

လားရန်မံအယိ၊

အမုန်